## النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

09 حزيران (يونيو) 2021 نشرة يووية الكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية



## اتحاد الغرف العربية يعقد دورته الـ 131 في دبي ويجدد لأمين عام الاتحاد خالد حنفي لولاية ثانية

اختار رؤساء اتحادات الغرف العربية، الدكتور خالد حنفي، بالإجماع لتولى منصب الأمين العام لاتحاد الغرف العربية لولاية ثانية مدتها اربعة سنوات تستمر لغاية عام 2025، وذلك خلال اجتماعات الدورة (131) لمجلس ادارة الاتحاد، التي عقدت في مدينة دبي في دولة الامارات العربية المتحدة.

ونوه رؤساء اتحادات الغرف العربية، بالدور البارز الذي قام به امين عام الاتحاد، خلال فترة ولايته الاولى، حيث عمل على تطوير اداء جهاز الامانة العامة للاتحاد، واستطاع تحقيق نقلة نوعية حقيقية ساهمت في تطوير واقع الاتحاد.

واكد رؤساء اتحادات الغرف العربية على دعم الامين العام في رؤيته التطويرية، وكذلك دعم جهاز الامانة العامة للاتحاد من اجل ديمومة وتقدم اتحاد الغرف العربية الذي يعد الممثل الحقيقي للقطاع الخاص

من ناحيته شكر امين عام الاتحاد، رؤساء اتحادات الغرف العربية على الثقة التي منحوه إياها، معتبرا أن هذه الثقة تحمّله مسؤولية كبيرة لبذل المزيد من الجهود ليكون على قدر المسؤوليات الملقاة على عاتقه. وقال: ان التجديد لي بالإجماع من جانب رؤساء اتحادات الغرف العربية، على رأس جهاز الامانة العامة للاتحاد لفترة وولاية ثانية، بمثابة وسام وتقدير كبير لي.

وعقدت اعمال الدورة 131 بتاريخ 8-6-2021 بمشاركة 16 دولة

عربية، وبرئاسة رئيس اتحاد غرف التجارة والصناعة بدولة الامارات العربية المتحدة، محمد ثاني مرشد الرميثي، تحت عنوان: "القواعد الجديدة لدور الغرف العربية لمواكبة احتياجات قطاعات الاعمال في إطار التحولات الطارئة والبعيدة الأثر في الاقتصادين العالمي

**Union of Arab Chambers** 

وافتتح الرئيس الرميثي فعاليات الدورة بكلمة رحب فيها بالسادة رؤساء اتحادات الغرف العربية وأعضاء الوفود المشاركة في اعمال الدورة الحالية، في بلدهم الامارات التي كانت وستظل حضنا وموئلا للأخوة الأشقاء العرب.

ونوه بأهمية الخروج بقرارات هامة خصوصا في ظل التحديات والظروف التي افرزتها جائحة كورونا، بما من شأنه المساهمة في تحقيق أهداف وتطلعات الاتحاد والقطاع الخاص العربي، ويلبي تطلعات وامال الشعوب العربية والعمل العربي المشترك.

وزخر جدول اعمال المجلس بعدد من البنود والقضايا البارزة التي من شأنها تعزيز دور اتحاد الغرف العربية بصفته الممثل الحقيقي للقطاع الخاص، وكذلك تعزيز العلاقات بين البلدان العربية والاجنبية، عبر تنمية التعاون الاقتصادي والتجاري والاستثماري فيما بينها. وجرى التركيز على اهمية انتهاج البلدان العربية نهجا اقتصاديا جديدا يتماشى مع متطلبات الاقتصاد الرقمي والثورة التكنولوجية والثورة الصناعية الرابعة، وتحقيق أهداف الامم المتحدة للتنمية المستدامة.



## UAC Holds its 131st Session in Dubai and Reassigns its SG Khaled Hanafy for a Second Term

The heads of the Federations of Arab Chambers, unanimously chose Dr. Khaled Hanafy for the position of the General Secretary of the Union of Arab Chambers for a second four-year term that will last until 2025, during the meetings of the 131st session of the Union's BOD, which was held in Dubai in the United Arab Emirates.

The heads of the Federations of Arab Chambers praised the prominent role played by the Secretary-General of the Union during his first term, as he worked on developing the performance of the General Secretariat of the Union, and was able to achieve a real qualitative leap that contributed to the progress of the Union.

The heads of the Federations of Arab Chambers affirmed the support of the Secretary-General in his developmental vision, as well as the support of the General Secretariat of the Union for the sustainability and progress of the UAC, which is the true representative of the Arab private sector. For his part, the Secretary-General of the Union thanked the heads of the Arab Chambers & Federations for the confidence they granted him, considering that this confidence bears him a great responsibility to make more efforts to be up to the responsibilities entrusted to him. He added: The renewal for me unanimously by the heads of the federations of Arab Chambers, to head the General Secretariat of the Union for a second term, is an honor and a great appreciation for me.

The 131st session was held on 6 June 2021 with the participation of 16 Arab countries, headed by the President of the Federation of Chambers of Commerce and Industry

in the United Arab Emirates, Muhammad Thani Murshid Al-Rumaithi, under the title: "The new rules for the role of Arab chambers to keep pace with the needs of business sectors in the context of emergency and far-reaching transformations in the global and Arab economies."

President Al-Rumaithi inaugurated the activities of the session with a speech in which he welcomed the heads of the federations of Arab chambers and members of the delegations participating in the work of the current session, in their country, the UAE, which was and will continue to be an embrace and a haven for the brotherly Arab brothers. Al-Rumaithi noted the importance of coming up with important decisions, especially regarding the challenges and circumstances created by the Corona pandemic, which would contribute to achieving the goals and aspirations of the Union and the Arab private sector, and meet the aspirations and hopes of the Arab peoples and joint Arab action.

The council's agenda was filled with a number of prominent items and issues that would enhance the role of the Union of Arab Chambers as the true representative of the private sector, as well as strengthening relations between Arab and foreign countries, through the development of economic, commercial and investment cooperation among them. They also emphasized the importance of Arab countries adopting a new economic approach in line with the requirements of the digital economy, the technological revolution, the Fourth Industrial Revolution, and the achievement of the United Nations sustainable development goals.